

[Text]

adequate notice certainly assures a better situation. I do bear in mind that the committee can under any circumstances meet with the majority of members present, and that although there has been tradition that opposition members be present it is not required in the rules.

I would like to hear from you, Mr. Chairman, that as Chair you will do your utmost to ensure that the opposition members are not shut out of participation in meetings as a consequence of this proposed rule on witness hearings.

**The Chairman:** Thank you, Mr. Cassidy.

• 1145

**Mr. Gauthier:** Mr. Chairman, on a point of order, a new element has been added to the debate. Mr. Cassidy is now bringing in the result of negotiations with Mr. Bradley. I wonder if you could incorporate that into the motion so we would be talking about somebody such that everybody understands.

**The Chairman:** We can either do it that way and have Mr. Bradley amend his motion or we can proceed as we are right now with a motion by Mr. Bradley, an amendment by Mr. Gauthier, and then I would recognize Mr. Bradley to bring in a further motion regarding notices of meeting. The way business is before the committee at the moment, that may be the more orderly way to proceed.

**Mr. Gauthier:** Mr. Chairman, with all due respect, Mr. Bradley can hardly amend his own motion.

**The Chairman:** I did not say he was going to amend his own motion, Mr. Gauthier. I said we would proceed with the motion that Mr. Bradley put before the committee; we would proceed with your amendment; vote on that prior to the vote on Mr. Bradley's amendment; and then I would recognize Mr. Bradley to put a second motion before the committee. He would not then be amending his own motion.

Mr. Cassidy.

**Mr. Cassidy:** I would accept that.

**Mr. Gauthier:** Just a minute, now. The NDP seem to be accepting everything. I want it understood clearly that after you have put this amendment you will take the main motion and then you will give notice that Mr. Bradley will table another motion . . .

**The Chairman:** That is right.

**Mr. Gauthier:** —concerning hours.

**The Chairman:** Concerning hours of notice before the calling of the meeting.

**Mr. Berger:** Mr. Chairman, I do not agree with that kind of procedure. I would like to see the wording of this motion. I would like to see it . . .

**The Chairman:** I am sure we can put the motion in writing for you, Mr. Berger.

[Translation]

souhaitable de retenir ma proposition. En effet, des préavis assez longs pourraient certainement améliorer la situation. Je tiens compte du fait que le Comité peut se réunir n'importe quand si la majorité des membres sont présents et je sais que même si la tradition veut que des membres de l'Opposition soient présents, les règles n'exigent pas cette condition.

Monsieur le président, je voudrais qu'à titre de président du Comité vous nous assuriez que vous ferez l'impossible pour que des membres de l'Opposition ne soient pas exclus de séances, par suite de l'adoption de cette règle concernant l'audition de témoins.

**Le président:** Merci, monsieur Cassidy.

**M. Gauthier:** Monsieur le président, j'invoque le Règlement. Un nouvel élément a été ajouté au débat. M. Cassidy introduit maintenant le résultat des négociations avec M. Bradley. Ne pourriez-vous incorporer ce nouvel élément dans la motion afin que nous sachions tous de qui nous parlons.

**Le président:** Nous pouvons soit le faire de cette manière en demandant à M. Bradley de modifier sa motion ou nous pouvons procéder comme nous le faisons actuellement avec une motion proposée par M. Bradley, un amendement proposé par M. Gauthier, puis je demanderais à M. Bradley de proposer une autre motion concernant les avis de convocation. Les choses étant ce qu'elles sont pour le moment, c'est peut-être la meilleure manière de procéder.

**M. Gauthier:** Monsieur le président, sauf votre respect, M. Bradley ne peut pas vraiment modifier sa proposition.

**Le président:** Je n'ai pas dit qu'il allait modifier sa propre motion, monsieur Gauthier. J'ai dit que nous commencerions par la motion proposée par M. Bradley au Comité. Nous allons mettre aux voix votre amendement avant de mettre aux voix celui de M. Bradley, puis je demanderais à M. Bradley de proposer une deuxième motion au Comité. Ainsi, il ne modifierait pas sa propre motion.

Monsieur Cassidy.

**M. Cassidy:** J'accepte.

**M. Gauthier:** Un instant. Le NPD semble tout accepter. Je tiens à ce qu'il soit clairement compris qu'après avoir mis cet amendement aux voix, vous mettrez la motion principale aux voix puis vous nous notifierez du dépôt par M. Bradley d'une autre motion . . .

**Le président:** Parfaitement.

**M. Gauthier:** . . . concernant les heures.

**Le président:** Concernant la durée de préavis avant la convocation d'une réunion.

**M. Berger:** Monsieur le président, je ne suis pas d'accord avec ce genre de procédure. J'aimerais voir le texte de cette motion. J'aimerais le voir . . .

**Le président:** Je suis certain que nous pouvons vous donner le texte par écrit de cette motion, monsieur Berger.